
 
RADA MIEJSKA W NAROLU 

  

 

PROTOKÓŁ z VI sesji 
VII kadencji Rady Miejskiej w Narolu 

 
 
Data sesji: 21 maja 2015 r.  
Miejsce sesji: Urząd Miasta i Gminy w Narolu przy ul. Rynek 1 . 
Godzina rozpoczęcia sesji: 11:00 
Godzina zakończenia sesji: 12:45 
Numery podjętych uchwał: 48/VI/2015 - 55/VI/2015 
Prowadzący obrady: Przewodnicz ący Rady Miejskiej w Narolu – Krzysztof Szawara 
Protokołował: Krzysztof Świętojański 
W sesji uczestniczyło: 14 radnych (na 15 ogółem tj. 93,3%) 
Radni nieobecni: 

- Paweł Farion 
 
Załączniki do protokołu: 
 

Nr 1 - Lista obecności Radnych Rady Miejskiej. 
Nr 2 - Lista obecności Sołtysów. 
Nr 3 - Lista obecności zaproszonych gości. 
Nr 4 - Wniosek o zatwierdzenie Taryf dla zbiorowego zaopatrzenie w wodę 

i zbiorowego odprowadzania ścieków. 
Nr 5 - Informacja Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy w Lubaczowie. 

 
Porządek obrad sesji: 
 

1. Otwarcie sesji. 
2. Stwierdzenie prawomocno ści sesji. 
3. Przyj ęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
4. Informacja Burmistrza o pracy w okresie mi ędzy sesjami. 
5. Podjęcie uchwał w sprawach: 

- wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Narol na 2015 rok, 
- zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Narol na lata 2015-2027, 
- w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie 
ścieków, 

- w sprawie dopłat do cen 1 m3 dostarczonej wody oraz odprowadzanych ścieków, 
- w sprawie wyrażenia woli przystąpienia do programu inicjowanego przez Ministra Rolnictwa i 

Rozwoju Wsi w ramach Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich, oś trzecia „Jakość życia na 
obszarach wiejskich i różnicowanie gospodarki wiejskiej”, działanie „Podstawowe usługi dla 
gospodarki i ludności wiejskiej z przeznaczeniem na operacje dotyczące budowy mikroinstalacji 
prosumenckich wykorzystujących lokalne, odnawialne źródła energii, w szczególności energii 
elektrycznej i cieplnej, o których mowa w artykule 16a, ust. 1, lit. b rozporządzenia 1698/2015”,  

- sprzedaży nieruchomości mienia komunalnego, 
- inne. 

6.  Informacja Dyrektora Powiatowego Urz ędu Pracy w Lubaczowie. 
7. Interpelacje i zapytania Radnych. 
8. Sprawy ró żne. 
9.  Zakończenie sesji. 
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Ad. 1. Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej w Narolu Krzysztof 
Szawara. Przywitał Radnych Rady Miejskiej, Burmistrza Miasta i Gminy Narol, 
Skarbnika Miasta i Gminy, Sekretarza Urzędu oraz Sołtysów, a także Radną 
Powiatową Dorotę Wróbel i młodzież z Gimnazjum im. Bohaterów Września 1939 r. 
w Narolu. 

 
Ad. 2.  Przewodniczący obrad na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność sesji 

(zał. nr 1).  
 
Ad. 3.  Protokół z V sesji VII kadencji Rady Miejskiej w Narolu z 23 kwietnia 2015 roku 

został przyjęty jednomyślnie. 
 
Ad. 4. Burmistrz Stanisław Woś przedstawił informację o działaniach Burmistrza Miasta i 

Gminy Narol w okresie miedzy sesjami, tj. od 23 kwietnia 2015 do 21maja  2015 r. 
Burmistrz powiedział: „Szanowni Państwo, od ostatniej sesji minął niespełna 
miesiąc. W tym okresie, jeżeli chodzi o sprawy inwestycyjne, to zakończona została 
modernizacja dróg gminnych, chodzi o drogę w Lipsku (ul. Wesoła), w Lipiu, w 
Narolu (ul. Podzamcze), w Rudzie Różanieckiej i drogę między Narolem a Łozami. 
To zadanie zostało wykonane i wykonawca zgłosił gotowość odbioru robót i w 
najbliższym czasie takiego odbioru dokonamy.  

Został również wybrany wykonawca na drogi zniszczone w wyniku 
nadmiernych opadów deszczu i tutaj mam dobra wiadomość, o czym wspominałem 
na ostatniej sesji, otrzymaliśmy dodatkowa promesę na 90 tys. złotych. Dzięki temu, 
jeżeli o środki zewnętrzne, zadanie zostało zwiększone z 270 tys. do 360 tys. 
złotych. Co za tym idzie dzisiaj dokonamy stosownej zmiany w budżecie, dzięki 
czemu zaoszczędzone pieniądze będziemy przeznaczać na inne cele związane z 
drogami. 

Odnośnie drogi powiatowej będącej w naszym zarządzie, a biegnącej przez 
Narol Wieś, ogłosiliśmy już przetarg i w tym przypadku myślę, że po otwarciu 27 
maja ofert, cena będzie niższą od ceny wg kosztorysu inwestorskiego. Dopiero 
wtedy będziemy dokonywać zmian w budżecie, a mamy pewną rezerwę w środkach 
własnych i wierzę, że do tego czasu otrzymamy stosowne porozumienie ze 
starostwa. Dopiero wtedy dokonamy zmian na dochodach wprowadzając dotację z 
powiatu, a pozostałą część zabezpieczymy środkami własnymi. Generalnie mam 
zamiar rozpocząć realizację tego zadania w jak najszybszym czasie, gdyż jako 
realizowane ze środków budżetowych musi być zakończone i rozliczone w 
bieżącym roku budżetowym.  

W tej chwili mamy przygotowywana dokumentację na drogi gminne, ze 
względu na to, że w ramach PROW-u odbędzie się pierwszy nabór na modernizacje 
dróg lokalnych – gminnych. Nabór ma być ogłoszony w sierpniu, w związku z tym 
przygotowujemy wniosek  na drogi, których jesteśmy właścicielami, tak aby wartość 
nie przekroczyła 3 milionów złotych, czyli kwoty, o którą możemy bez żadnych 
problemów  aplikować.  

Podczas ostatniej mojej wizyty w Urzędzie Marszałkowskim otrzymałem 
informację od Pana Marszałka, że zwiększono nam pieniądze na drogi polne z 
Funduszy Ochrony Gruntów Rolnych. Statystycznie na każdą gminę przypadała 
kwota 25 tys. złotych, ale dla nas, jako, że Zarząd podjął się promocji Roztocza, 
kwota zwiększona została o dodatkowe 53 tys. złotych.  
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W chwili obecnej prowadzimy modernizację starej szkoły przejętej od Parafii 
z przeznaczeniem na bibliotekę, w ramach programu Biblioteka + . Prace są już 
praktycznie na wykończeniu i nie ma zagrożenia nie zakończenia prac w terminie. 
Mam nadzieję, że całość tego obiektu zostanie już zagospodarowana w sierpniu. 
Mimo wcześniejszych obaw przyznam, że wszystkie prace wykonywane są 
terminowo i jakościowo dobrze.  

Szanowni Państwo, przygotowujemy wniosek do Programu Rozwoju 
Obszarów Wiejskich, o czym wspominałem na ubiegłej sesji, w ramach montażu 
instalacji prosumenckich. Abyśmy mogli złożyć ten wniosek bez braków formalnych, 
potrzebne są pewne dokumenty, w związku z powyższym w dzisiejszym projekcie 
uchwały budżetowej zawarta jest kwota 20 tys. złotych na przygotowanie tego 
wniosku. Jeżeli wysoka Rada podejmie tą uchwałę, aby taką kwotę zabezpieczyć, 
my taki wniosek złożymy. Prace przy wniosku są zaawansowane, jednak potrzeba 
jest zabezpieczenia środków w budżecie, na prace inwentaryzacyjne wybranych 
gospodarstw i budynków mieszkalnych.  

W związku z rozpoczynającą się nową perspektywą unijną, często jestem w 
Urzędzie Marszałkowskim, gdzie dowiedziałem się, że Ministerstwo Infrastruktury i 
Rozwoju ogłosiło konkurs na nabór wniosków dot. Rewitalizacji miast i miasteczek, 
ale jest to konkurs na przygotowanie samej dokumentacji, koncepcji. Wartość 
dofinansowania zawiera się w przedziale od 90 tys. do 2 mln. złotych. W tym 
projekcie, aby mieć dofinansowanie trzeba mieć koncepcję wypracowaną, tzw. 
fiszkę działalności, wizji, która dopiero będzie w przyszłości realizowana. Mamy 
grupę lubelską, która chce nas w tym projekcie na tym etapie wesprzeć, natomiast 
problemem jest to, że to działanie musi być „uspołecznione”. Chodzi o to, aby 
najpierw opracować koncepcję zagospodarowania kapitału ludzkiego, zaspokojenia 
potrzeb, a dopiero potem określić, co jest potrzebne, by działania skierowane do 
tych osób zrealizować. Na tym dopiero będzie polegała rewitalizacja terenów 
miejskich. Jest to naprawdę bardzo skomplikowane zadanie i w najbliższym czasie 
będę się zwracał do Państwa Radnych o zaangażowanie w ten temat. 

Szanowni Państwo, oprócz działań inwestycyjnych, administracyjnych 
angażujemy się w działalność promocyjną, kulturalną i artystyczną. W pierwszych 
dniach maja zorganizowaliśmy Majówkę, później 9 maja mieliśmy Dzień Otwarty 
Funduszy Europejskich , na który otrzymaliśmy 12 tys. złotych z Urzędu 
Marszałkowskiego. W ubiegłą niedzielę gościliśmy Międzynarodowy Rajd 
Rowerowy, w którym uczestniczyło ponad 200 rowerzystów z kraju i zagranicy. Było 
to dla nas bardzo ważne wydarzenie, którego głównym organizatorem był Gmina 
Lubycza Królewska z Województwem Lubelskim, a tym razem po raz pierwszy 
trasa przebiegała po terenie naszej gminy.  

Wspomnę, że 3 maja pożegnaliśmy delegację z Francji, którą gościliśmy 
przez cztery dni. Po tej wizycie, goście z Saint Leu La Foreit wyrazili wole dalszej 
współpracy i chcieliby utrzymywać z nami kontakty, bowiem byli bardzo mile 
zaskoczeni zarówno przyjęciem jak i tym co zobaczyli w naszej gminie. Nie 
ukrywam, że wiążemy z tym miastem nadzieję, szczególnie jeżeli chodzi o wymianę 
młodzieży, choć wygląda ona nieco inaczej, bowiem goście – młodzież przyjmowani 
są w domach prywatnych, co sprzyja integracji i współpracy. Wspomnę tylko, że 
miasto Saint Leu La Foreit jest dzielnicą Paryża.”     

  
W związku z brakiem pytań i uwag przystąpiono do głosowania projektów uchwał. 
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Ad. 5.  Podjęcie uchwał: 
  

- rozpatrzenie projektu uchwały nr 48/VI/2015 w sprawie wprowadzenia zmian w 
bud żecie gminy na 2015 rok.   
Wyjaśnienia do powyższego projektu uchwały złożyła Skarbnik Małgorzata Ważna.  
Wobec braku uwag oraz zgłoszeń ze strony Radnych, Przewodniczący Rady 
poddał projekt uchwały pod głosowanie.. 
W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. Uchwała została przyjęta jednomyślnie. 
 
- rozpatrzenie projektu uchwały nr 49/VI/2015 w sprawie wprowadzenia zmian w 
bud żecie gminy na 2015 rok.   
Wyjaśnienia do powyższego projektu uchwały złożyła Skarbnik Małgorzata Ważna.  
Wobec braku uwag oraz zgłoszeń ze strony Radnych, Przewodniczący Rady 
poddał projekt uchwały pod głosowanie.. 
W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. Uchwała została przyjęta jednomyślnie. 

 
- rozpatrzenie projektu uchwały nr 50/VI/2015 w sprawie zmian w Wieloletniej 
Prognozie Finansowej Gminy Narol.  
Wyjaśnienia do powyższego projektu uchwały złożyła Skarbnik Małgorzata Ważna. 
Wobec braku uwag oraz zgłoszeń ze strony Radnych, Przewodniczący Rady 
poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. Uchwała została przyjęta jednomyślnie. 
 
- rozpatrzenie projektu uchwały nr 51/VI/2015 w sprawie zatwierdzenia taryf za 
zbiorowe zaopatrzenie w wod ę i zbiorowe odprowadzanie ścieków.  
Wyjaśnienia do powyższego projektu uchwały złożył Leszek Margol – Kierownik 
Referatu Gospodarki Komunalnej. Załącznik nr 4 - Wniosek do Rady Miejskiej o 
zatwierdzenie taryf. 
 Radny Marian Słoniec zwrócił się z pytaniem o wprowadzenie miesięcznej 
opłaty abonamentowej w dla mieszkańców. Dlaczego została wprowadzona? 
Odpowiedzi udzielił Kierownik Leszek Margol, który powiedział, że opłata 
abonamentowa obowiązuje już od kilkunastu lat, natomiast został poszerzona gama 
opłat abonamentowych, w zależności od rozmiaru wodomierza.  
W tej chwili różne instytucje biorą od nas wodę i zgodnie z ustawą instalują 
pierwszy wodomierz na swój koszt, natomiast po pięciu latach następny wodomierz 
montujemy my. Nie można stosować takiej samej opłaty abonamentowej 1,62 zł od 
wodomierza „tzw. piętnastki” czy „dwudziestki”, który kosztuje 86 złotych, i takiej 
samej opłaty abonamentowej dużego „osiemdziesiątki”, który kosztuje tysiąc 
złotych. Dlatego od odbiorców, którzy mają wodomierze o większym przekroju, 
pobierać opłaty wyższe. Sama w sobie opłata abonamentowa jest cały czas. 
 
Wobec braku innych pytań, uwag i zgłoszeń ze strony Radnych, Przewodniczący 
Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. Uchwała została przyjęta jednomyślnie. 
 
- rozpatrzenie projektu uchwały nr 52/VI/2015 w sprawie dopłat do cen 1 m 3 

dostarczonej wody oraz odprowadzanych ścieków.   
Wyjaśnienia do powyższego projektu uchwały złożył Sekretarz Daniel Lomber. 
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Wobec braku uwag oraz zgłoszeń ze strony Radnych, Przewodniczący Rady 
poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. Uchwała została przyjęta jednomyślnie. 

 
- rozpatrzenie projektu uchwały nr 53/VI/2015 w sprawie wyra żenia woli 
przyst ąpienia do programu inicjowanego przez Ministra Roln ictwa i Rozwoju 
Wsi w ramach Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich, o ś trzecia „Jako ść 
życia na obszarach wiejskich i ró żnicowanie gospodarki wiejskiej”, działanie 
„Podstawowe usługi dla gospodarki i ludno ści wiejskiej z przeznaczeniem na 
operacje dotycz ące budowy mikroinstalacji prosumenckich wykorzystuj ących 
lokalne, odnawialne źródła energii, w szczególno ści energii elektrycznej i 
cieplnej, o których mowa w artykule 16a, ust. 1, li t. b rozporz ądzenia 
1698/2015”.  
Wobec braku uwag oraz zgłoszeń ze strony Radnych, Przewodniczący Rady 
poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. Uchwała została przyjęta jednomyślnie. 
 
- rozpatrzenie projektu uchwały nr 54/VI/2015 w sprawie zbycia nieruchomo ści 
mienia komunalnego w ramach sprzeda ży bezprzetargowej .  
Wobec braku uwag oraz zgłoszeń ze strony Radnych, Przewodniczący Rady 
poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. Uchwała została przyjęta jednomyślnie. 
 
- rozpatrzenie projektu uchwały nr 55/VI/2015 w sprawie zbycia nieruchomo ści 
mienia komunalnego w ramach sprzeda ży bezprzetargowej .  
Wobec braku uwag oraz zgłoszeń ze strony Radnych, Przewodniczący Rady 
poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. Uchwała została przyjęta jednomyślnie. 

 
 Po głosowaniu projektów uchwał Przewodniczący Rady Miejskiej przekazał 
głos Pani Dorocie Wróbel, radnej Rady Powiatu Lubaczowskiego, która 
powiedziała:” Panie Przewodniczący, Panie Burmistrzu, Pani i Panowie Radni, 
szanowni Sołtysi i zaproszeni goście. Cieszę się, że dzisiaj czas pozwolił mi 
uczestniczyć w posiedzeniu Rady Miejskiej pierwszy raz w tej kadencji. Jak 
Państwo wiecie władze w powiecie się nie zmieniły, starostą został Józef Michalik, a 
ja nadal jestem członkiem Zarządu i na co dzień realizujemy zadania w oparciu o 
plan pracy, podobnie jak Państwo. Na ostatniej sesji omawialiśmy bezrobocie i 
przyjęliśmy informację na temat programu aktywizacji rynku, o czym zapewne Pan 
dyrektor PUP w Lubaczowie będzie tutaj dzisiaj mówił.  
 
 Ze spraw, które najbardziej dotyczą gminy Narol, to chcę powiedzieć, że na 
ostatnim Zarządzie 14 maja ustanowiliśmy trwały zarząd na rzecz Powiatowego 
Zarządu Dróg w Lubaczowie, na drogę, która wiedzie z Lipska, przez Lipie w 
kierunku Brzezin (tzw. Maurycówka). Zostały już uregulowane prawa własności, 
przebieg tej drogi i powstanie perspektywa, że będzie można w tą drogę w 
przyszłości inwestować. Na razie jako pierwszoplanowe zadanie przyjmujemy 
realizację drogi Narol Wieś - Paary i mogę dzisiaj powiedzieć, że mamy 
zabezpieczenie na tą drogę w kwocie ponad 200 tys. złotych. Jakie będą koszty 
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końcowe, okaże się po przetargu. Również bardzo nam zależy, aby w ramach 
środków popowodziowych, z drugiego miejsca poszła droga na Chlewiskach i 
myślę, że jest to realne zadanie na ten rok.  Znam wiele potrzeb, które dotyczą 
bezpośrednio mieszkańców gminy;  wielokrotnie wspominał sołtys z Lipska o 
chodniku i myślę, że powoli w tej kadencji uda się przy dobrej współpracy i 
cierpliwości dużo zrobić. Ja mogę zapewnić, że ze swojej strony pilnuje spraw 
gminy Narol, współpracuje z Panem Burmistrzem i myślę, że te najważniejsze 
rzeczy zostaną wypracowane.  
 
 Natomiast jeżeli mówione jest o promocji, to promujemy również Roztocze i z 
inicjatywy Pana Starosty 30 maja zostanie zorganizowany I Rowerowy Rajd 
Samorządowców po Roztoczu, który rozpoczyna się w Rudzie Różanieckiej w 
Dębowym Dworze i przebiega przez „Budę Babiarza”, Narol Wieś, Narol, Hutę 
Różaniecką i powrót do Dębowego Dworu. Rozpoczęcie i rejestracja od godz. 
Jedenastej - serdecznie Państwa zapraszam. Zachęcam, bo Roztocze w 
województwie kojarzy się głównie z Kresową Osadą, dlatego przez uczestnictwo w 
tym rajdzie możemy pokazać, że zależy nam na promocji tego terenu. Jeżeli są 
jakieś sprawy do mnie, to słucham teraz, mogę zanotować, a zawsze jestem do 
Państwa dyspozycji w szkole, gdzie można przyjechać czy zadzwonić. Dziękuję 
bardzo”  
 W związku z brakiem pytań Przewodniczący zarządził kilkunastominutową 
przerwę. W trakcie przerwy obrady opuścił Radny Artur Kida. 
    

Ad. 6.  Informacja Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy w Lubaczowie. 
 
 Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Lubaczowie, Pan Marek Hadel podziękował 

za zaproszenie na sesję Rady Miejskiej w Narolu i przedstawił informację o stanie i 
strukturze bezrobocia w Powiecie Lubaczowskim oraz na terenie Miasta i Gminy 
Narol na dzień 30.04.2015 r. (Załącznik nr 5). 

   
 
Ad. 8.  Interpelacje i zapytania Radnych: 

 
Radny Mateusz Margol poruszył problem brzegów Tanwi od mostu na ulicy 
Bohaterów Września w kierunku do Młynków. Pytał, komu można by ten problem 
zgłosić? 
Odpowiedzi udzielił Burmistrz Stanisław Woś, który powiedział, że jest to ważny 
temat dla nas, ze względów turystyki - spływów kajakami, jednak rzeka jest w 
zarządzie RZGW (Regionalnego Zarządu Gospodarki Wodnej). Już niejednokrotnie 
zwracaliśmy się do nich z prośbą o wycięcie tych zarośli i krzaków brzegowych. 
Jednak zgodnie z Narturą 2000 tych krzaków wyciąć nie można, bowiem są one 
naturalną ostoją ptaków chronionych. Zwracałem się również z zapytaniem o 
możliwość likwidacji tych betonowych progów, które były budowane jeszcze przed 
laty w celach melioracyjnych i tutaj również otrzymałem odpowiedź negatywną.  

 
Ad. 9.   Sprawy różne: 
  

Spraw różnych nie omawiano. 
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Ad. 10.  Zakończenie sesji. 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej Krzysztof Szawara stwierdził, że porządek 
obrad dzisiejszej sesji został wyczerpany. Poinformował, że bezpośrednio po Sesji 
Rady Miejskiej odbędzie się spotkanie w temacie odzyskiwania odszkodowań w 
wypadkach komunikacyjnych rolniczych i przy innych pracach rolnych. 
Przewodniczący zaprosił chętnych do udziału w w/w spotkaniu. 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Narolu Krzysztof Szawara podziękował Radnym, 
Sołtysom oraz zaproszonym gościom za przybycie oraz udział w VI sesji i o godz. 
12:45 zamknął obrady Rady Miejskiej w Narolu. 
 
 
 
 
Protokołował:              Prowadzący obrady: 

                                                                                          
Krzysztof Świętojański       Przewodniczący 

                                                                                         Rady Miejskiej w Narolu 
    
 
 
                                                                                              Krzysztof Szawara  


